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Na konferencji prasowej, na której zostaÅ‚a zaprezentowana lista aukcyjna, zadaÅ‚em kilka pytaÅ„
ministrowi Janowi Krzysztofowi Ardanowskiemu. Po konferencji, gÅ‚ówny organizator
tegorocznego wydarzenia w Janowie Podlaskim, czyli aukcji i narodowego czempionatu, Tomasz
Chalimoniuk, powiedziaÅ‚ mi, Å¼e jeÅ›li bÄ™dÄ™ miaÅ‚ jeszcze jakieÅ› pytania w sprawie tych
imprez, to abym nie wahaÅ‚ siÄ™ zwróciÄ‡ siÄ™ do niego. No to skorzystaÅ‚em z tej zachÄ™ty i
pojechaÅ‚em na SÅ‚uÅ¼ewiec, aby siÄ™ spotkaÄ‡ z prezesem Polskiego Klubu WyÅ›cigów
Konnych.

Spotkanie &ndash; mówiÄ…c jÄ™zykiem dyplomatycznym &ndash; byÅ‚o owocne, bo okazaÅ‚o
siÄ™, Å¼e w wielu kwestiach mamy zbieÅ¼ne poglÄ…dy. ZwÅ‚aszcza w obszarze wyÅ›cigów
konnych oraz kwestii zagospodarowania terenu sÅ‚uÅ¼ewieckiego toru na potrzeby Warszawiaków,
na &bdquo;koÅ„skie&rdquo; potrzeby, czyli nie tylko wyÅ›cigowe, ale takÅ¼e jeÅºdzieckie. Nie
bÄ™dÄ™ teraz rozwijaÅ‚ tego wÄ…tku (kiedyÅ› do niego zapewne wrócÄ™). Z tÄ…
zbieÅ¼noÅ›ciÄ… byÅ‚o gorzej w gÅ‚ównej kwestii, mam na myÅ›li tegorocznÄ… aukcjÄ™, ale
okazaÅ‚o siÄ™, Å¼e w jednej - moim zdaniem bardzo istotnej &ndash; teÅ¼ myÅ›limy podobnie. Za
chwilÄ™ wyjaÅ›niÄ™, o co chodzi. Dodam jeszcze, Å¼e pan Chalimoniuk okazaÅ‚ siÄ™ osobÄ…
otwartÄ… i jest za jawnoÅ›ciÄ…. WyraÅ¼aÅ‚o siÄ™ to nie tylko tym, Å¼e jak zapowiedziaÅ‚, na
aukcjÄ™ i czempionat wstÄ™p bÄ™dzie moÅ¼liwy dla wszystkich i obserwatorów i mediów, ale
takÅ¼e w tym, Å¼e nie miaÅ‚ problemów rozmawiaÄ‡ z czÅ‚owiekiem, który jest krytyczny wobec
&bdquo;dobrej zmiany&rdquo; w hodowli koni arabskich, wiedzÄ…c, Å¼e upubliczniÄ™ to, o czym
rozmawialiÅ›my. A wiÄ™c potwierdziÅ‚, Å¼e to on zaprosiÅ‚ do wspóÅ‚pracy Simone Leo.
Dlaczego? WyjaÅ›niÅ‚, Å¼e po prostu nie ma nikogo innego, kto: a) miaÅ‚by media, za pomocÄ…
których moÅ¼na rozreklamowaÄ‡ aukcjÄ™ na caÅ‚ym Å›wiecie, b) miaÅ‚by moÅ¼liwoÅ›ci
techniczne, aby przeprowadziÄ‡ relacjÄ™ internetowÄ… z aukcji, c) znaÅ‚by ludzi z
&bdquo;arabskiej&rdquo; branÅ¼y na caÅ‚ym Å›wiecie, dziÄ™ki czemu moÅ¼na do nich dotrzeÄ‡. 
Co do pierwszego punktu nie oponowaÅ‚em, ale teraz mam jednak jedno pytanie: czy reklama idzie
takÅ¼e przez inne koÅ„skie periodyki, zwÅ‚aszcza amerykaÅ„skie, bo w USA pismo &bdquo;Tutto
Arabi&rdquo; nie jest dystrybuowane, jest Å›rednio znane, zaÅ› tamtejsze media majÄ… lepsze bazy
emailowe.A jeÅ›li chodzi o punkt b, juÅ¼ oponowaÅ‚em. PrzypomniaÅ‚em mojemu rozmówcy, Å¼e
w 2016 roku relacjÄ™ z Janowa robiÅ‚ &bdquo;Åšwiat Koni&rdquo; i uzmysÅ‚owiÅ‚em mu, Å¼e
majÄ… bardzo dobrej jakoÅ›ci sprzÄ™t, a ich internetowe relacje sÄ… bardzo dobrej jakoÅ›ci.
Dlaczego wiÄ™c dawaÄ‡ zarobiÄ‡ wÅ‚oskiemu handlarzowi, zamiast polskiemu podmiotowi? Tym
bardziej, Å¼e z tego co wiem, Arabian Essence, firma która robi owe relacje internetowe, nie
naleÅ¼y do Simone Leo, a jest jedynie przez niego wynajmowana. Co do punktu c &ndash; za
Jurgiela zapewne nie byÅ‚oby to moÅ¼liwe, ale teraz, kiedy minister Ardanowski zaprosiÅ‚ do rady
ds. hodowli koni AnnÄ™ StojanowskÄ… i Jerzego BiaÅ‚oboka, dlaczego nie moÅ¼na byÅ‚o
skorzystaÄ‡ z ich doÅ›wiadczenia i wiedzy? Tego nie rozumiem i w tym punkcie siÄ™ nie zgadzam
z panem Chalimoniukiem. ZwÅ‚aszcza, iÅ¼ wiemy (z interpelacji poselskich), Å¼e Simone Leo
zarobiÅ‚ nieproporcjonalnie duÅ¼o w stosunku do wkÅ‚adu (reklama w &bdquo;Tutto Arabi&rdquo;)
na wspóÅ‚pracy z duetem Maciej Grzechnik i Hanna Sztuka. To co faktycznie robiÅ‚ dla stadniny w
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MichaÅ‚owie i ile i za co zarobiÅ‚, byÅ‚o gÅ‚Ä™bokÄ… tajemnicÄ…, co rodzi oczywiÅ›ci podejrzenia
o przekrÄ™ty. Pozostaje tylko mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e w miarÄ™ w bliskiej przyszÅ‚oÅ›ci
prokuratura wyjaÅ›ni wszystkie te naganne rzeczy (mowa teÅ¼ o dzierÅ¼awach koni bez umów i
dorabianiu ich po fakcie, itp.). Niestety, faktu, Å¼e obecna ekipa zdecydowaÅ‚a siÄ™ mimo tych
zastrzeÅ¼eÅ„ i wiedzy o tym, kim jest Simone Leo (handlarzem o niezbyt dobrej reputacji) na
wspóÅ‚pracÄ™ z nim, nie moÅ¼na oceniÄ‡ inaczej, jak negatywnie. Dodam jeszcze, Å¼e pan
Chalimoniuk potwierdziÅ‚ fakt, Å¼e Simone Leo dzwoniÅ‚ do Grega Knowlesa, aby mu
zaproponowaÄ‡ prowadzenie aukcji, ale okreÅ›liÅ‚ to jako &bdquo;samowolkÄ™&rdquo; WÅ‚ocha,
za którÄ… ten zostaÅ‚ obsobaczony i postawiony do pionu. Aukcjonera wybraÅ‚ juÅ¼ wczeÅ›niej
sam Chalimoniuk i to jego koncepcja bÄ™dzie realizowana, a nie wÅ‚oskiego handlarza, który
niepotrzebnie zaczÄ…Å‚ siÄ™ szarogÄ™siÄ‡.To wyjaÅ›nienie pana Chalimoniuka pozostawiam bez
komentarza, bo trudno oceniÄ‡ jego wiarygodnoÅ›Ä‡, bez przepytania Simone Leo na tÄ™
okolicznoÅ›Ä‡. A nawet gdybym miaÅ‚ takÄ… moÅ¼liwoÅ›Ä‡, to jakÄ… gwarancjÄ™ miaÅ‚bym,
Å¼e WÅ‚och powie mi prawdÄ™? Kto ukÅ‚adaÅ‚ listÄ™ aukcyjnÄ…?ListÄ™ ukÅ‚adali Simone Leo
oraz Tomasz Chalimoniuk. Tego mi nie powiedziaÅ‚ wprost pan Chalimoniuk, choÄ‡ poÅ›rednio
znalazÅ‚em potwierdzenie tej tezy w naszej rozmowie. Tak twierdzÄ™ na podstawie sygnaÅ‚ów ze
stadnin. Te konie, które oglÄ…dali panowie podczas wspólnych wizyt w stadninach, znalazÅ‚y siÄ™
potem na liÅ›cie. Nie bez kozery wymieniÅ‚em pierwszego wÅ‚oskiego handlarza, bo gÅ‚ównie to on
decydowaÅ‚. WziÄ…Å‚ po prostu wyniki pokazów z ostatnich dwóch-trzech lat i wpisaÅ‚ na listÄ™ te
klacze, które odnosiÅ‚y na tych pokazach sukcesy. Na liÅ›cie znalazÅ‚y siÄ™ teÅ¼ Adelita  oraz 
Primera czy Potentilla, które akurat z róÅ¼nych powodów sukcesów nie odnosiÅ‚y, ale sÄ…
klaczami wybitnymi. A o tym wie Simone Leo. Tomasz Chalimoniuk, osoba poczÄ…tkujÄ…ca w
branÅ¼y &bdquo;arabskiej&rdquo;, bez podpowiedzi kogoÅ› lepiej siÄ™ znajÄ…cego, tego by nie
wiedziaÅ‚.  Z pewnych powodów lista michaÅ‚owska jest mniej dewastacyjna dla tamtejszego stada
matecznego niÅ¼ janowska. Szykuje siÄ™ groÅºna w skutki dla wartoÅ›ci stada matecznego
wyprzedaÅ¼, zwÅ‚aszcza w przypadku koni janowskich. Ale nie musi ona mieÄ‡ dramatycznych
skutków, o ile speÅ‚niony zostanie warunek, co do którego siÄ™ zgodziliÅ›my siÄ™ z panem
Chalimoniukiem. Chodzi o wysokoÅ›Ä‡ cen &bdquo;rezerwowych&rdquo;. PrzywykÅ‚o siÄ™
uÅ¼ywaÄ‡ tego okreÅ›lenia, które jest nieprawidÅ‚owÄ… z punktu widzenia jÄ™zyka polskiego
kalkÄ… angielskiego zwrotu reserve price. Powinno siÄ™ mówiÄ‡ wyÅ‚Ä…cznie o cenach
minimalnych. Ale to tak na marginesie. Istotne jest co innego. Na takie klacze jak Galerida czy 
Adelita powinno siÄ™ ustaliÄ‡ cenÄ™ minimalnÄ… na poziomie co najmniej 500 tys. euro. Bo sÄ…
to mÅ‚ode, bardzo obiecujÄ…ce klaczy, które sÄ… w stanie wygraÄ‡ kaÅ¼dy, najbardziej
prestiÅ¼owy pokaz na Å›wiecie (oczywiÅ›cie odpowiednio przygotowane). JeÅ›li z kolei na klacze
typu Anawera, Pianova, czy Potentilla cena minimalna zostanie ustalona na poziomie &ndash;
powiedzmy 250 tys. euro &ndash; i nikt tej granicy nie obniÅ¼y podczas aukcji, to jest
prawdopodobne, Å¼e do powszechnej wyprzedaÅ¼y nie dojdzie. A jak któraÅ› z tych klaczy
zostanie kupiona czy to za 500 tys., czy za minimum 250 tys. euro &ndash; to trudno. CoÅ› trzeba
sprzedaÄ‡. Stadniny muszÄ… z czegoÅ› Å¼yÄ‡, zwÅ‚aszcza Janów Podlaski ma nóÅ¼ na szyi i
pieniÄ™dzy potrzebuje na przeÅ¼ycie.Najgorszy scenariusz, którego nie moÅ¼na wykluczyÄ‡, to
taki, Å¼e licytacja np. na AnawerÄ™ zatrzyma siÄ™ na poziomie 50 tys. euro i ktoÅ› (no wÅ‚aÅ›nie,
kto?) podejmie decyzjÄ™, Å¼e moÅ¼na jÄ… za takie psie pieniÄ…dze sprzedaÄ‡. No i tak
dochodzimy do kwestii, na jakim poziomie zostanÄ… ustalone ceny minimalne i kto bÄ™dzie
podejmowaÅ‚ decyzjÄ™ co do ich wysokoÅ›ci i ewentualnego schodzenia z nich? Moim zdaniem
peÅ‚niÄ…cy obowiÄ…zki prezesów obu stadnin bÄ™dÄ… mieli w tej kwestii tyle do powiedzenia, co
w przypadku ksztaÅ‚tu list, czyli nic. Tak jak podczas aukcji 2016 o wszystkim decydowaÅ‚ Karol
Tylenda, jak podczas aukcji 2018 &ndash; Maciej Grzechnik, tak teraz gÅ‚ównym decydentem jest
Tomasz Chalimoniuk. A poniewaÅ¼ jego intelekt oceniam znacznie wyÅ¼ej niÅ¼ obu
wymienionych panów, widzÄ™ Å›wiateÅ‚ko w tunelu. OczywiÅ›cie, jak ktoÅ› napisaÅ‚, trudno
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wierzyÄ‡ na sÅ‚owo. SÅ‚owa, które obecnie padajÄ…, trzeba bÄ™dzie skonfrontowaÄ‡ z faktami,
jakie nastÄ…piÄ… podczas aukcji.A wiÄ™c Panie Prezesie Chalimoniuk &ndash; trzymam pana za
sÅ‚owo w sprawie wysokich cen minimalnych!NieÅ‚adnie, nieÅ‚adnie&hellip;A swojÄ… drogÄ…, to
nieÅ‚adnie Panie Prezesie. Czy to nie minister Krzysztof Jurgiel postawiÅ‚ Pana na czele Polskiego
Klubu WyÅ›cigów Konnych? A Pan mu tak odpÅ‚aca! Prawie kaÅ¼da Pana decyzja w sprawie aukcji
jest potwierdzeniem, Å¼e to co mówiÅ‚ i robiÅ‚ byÅ‚y minister rolnictwa w sprawach koni arabskich,
byÅ‚o bredniÄ…, kÅ‚amstwem lub ordynarnÄ… propagandÄ…. Minister Jurgiel mówiÅ‚, Å¼e w
Polsce nie brakuje fachowców klasy Jerzego BiaÅ‚oboka, Marka Treli czy Anny Stojanowskie, a Pan
oparÅ‚ siÄ™ caÅ‚kowicie na wÅ‚oskim handlarzu o szemranej reputacji! Bo jak Pan stwierdziÅ‚, nie
miaÅ‚ na kim siÄ™ oprzeÄ‡. W poprzednich latach na zjazdach ECAHO AgencjÄ™ NieruchomoÅ›ci
Rolnych (organ nadrzÄ™dny nad stadninami arabskimi) reprezentowaÅ‚a Anna Stojanowska. Teraz
powinna tam jeÅºdziÄ‡ i reprezentowaÄ‡ polskÄ… stronÄ™ ta osoba, która jÄ… zastÄ…piÅ‚a w
KOWR (przecieÅ¼ nie brakuje fachowców), to dlaczego tak siÄ™ nie dzieje? Dlaczego to Pan,
osoba zielona w branÅ¼y &bdquo;arabskiej&rdquo; zaczÄ…Å‚ reprezentowaÄ‡ polskÄ… stronÄ™?
(ChoÄ‡ na plus Panu trzeba zaliczyÄ‡ to, Å¼e podczas zjazdu wyborczego ECAHO nie gÅ‚osowaÅ‚
Pan przeciwko Annie Stojanowskiej, co zapewne nie spodobaÅ‚o siÄ™ Jurgielowi). Minister Jurgiel
grzmiaÅ‚, Å¼e musiaÅ‚ wyrzuciÄ‡ caÅ‚Ä… trójkÄ™, bo uprawiaÅ‚a sprzeczny z polskim prawem
(bzdura) groÅºny proceder handlu zarodkami. A tu tymczasem w ofercie aukcyjnej sÄ… dwa
embriony! Minister Jurgiej argumentowaÅ‚, Å¼e musiaÅ‚ wyrzuciÄ‡ TrelÄ™, bo dopuÅ›ciÅ‚, Å¼e
prawie caÅ‚e potomstwo Pianissimy jest w zagranicznych rÄ™kach, a naleÅ¼aÅ‚o je zachowaÄ‡ dla
polskiej stadniny. A tymczasem jednÄ… wnuczkÄ™ Pianissimy sprzedano na aukcji 2017, drugÄ…
wnuczkÄ™ "sprzedano" do BiaÅ‚ki w 2018, zaraz potem sprzedano syna Pianissimy, Prometeusza,
a teraz jest zamach na jedna z trzech córek tej epokowej klaczy - PianovÄ™. Minister Jurgiel
zarzucaÅ‚ obu prezesem-hodowcom, Å¼e jakby dÅ‚uÅ¼ej kierowali stadninami, to nie byÅ‚oby juÅ¼
za chwilÄ™ co hodowaÄ‡, bo wszystko by rozsprzedali, nie dbajÄ…c o koniecznoÅ›Ä‡ zachowania
rodów mÄ™skich i rodzin Å¼eÅ„skich, a tymczasem w ofercie janowskiej sÄ… aÅ¼ cztery klacze (
Adelita, Amarena, Anawera, Atanda) z jednej rodziny. Cennej rodziny Albigowej. Czy to nie jest
zamach na egzystencjÄ™ tej rodziny? Tak na marginesie. To co opisaÅ‚em, jest bardzo
charakterystyczne dla dziaÅ‚ania PiS w ogóle. Wystarczy jak jednego dnia prezes wszystkich
prezesów powie, Å¼e nie moÅ¼na wchodziÄ‡ do lasu, bo to jest groÅºne i szkodzi polskiej racji
stanu, to tak siÄ™ dzieje. A jak po jakimÅ› czasie zapada decyzja, Å¼e jednak moÅ¼na, to odbywa
siÄ™ to bez sÅ‚owa wyjaÅ›nienia, dlaczego nastÄ…piÅ‚a zmiana tej decyzji. Tym, którzy sÄ…
krytyczni wobec PiS, partia ta nie zamierza siÄ™ tÅ‚umaczyÄ‡, bo i po co. I tak swoich przeciwników
nie przekona. Gorsze jest to, Å¼e nie tÅ‚umaczy teÅ¼ tych pokrÄ™tnych wolt swoim wyborcom, a
jeszcze gorsze jest to, Å¼e ci nie pytajÄ… i nie majÄ… wÄ…tpliwoÅ›ci. PrzyjmujÄ… wszystko bez
szemrania i cieszÄ… siÄ™ z 500+. Teraz niektórzy siÄ™ bÄ™dÄ… cieszyÄ‡ jeszcze bardziej, bo
bÄ™dzie 500+ dla krowy i 100+ dla Å›wini. Niestety, jako spoÅ‚eczeÅ„stwo jesteÅ›my jeszcze
bardzo niedojrzali do demokracji. BliÅ¼ej nam do standardów biaÅ‚oruskich czy rosyjskich - i to jest
przeraÅ¼ajÄ…ce.Marek Szewczyk
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